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دنیا حیدری

 چشم هایمان را 
به روی موفقیت ورزش بانوان نبندیم

ورزش بانوان طی سال های اخیر، موفقیت های قابل توجهی کسب کرده 
و توانسته ضمن اثبات توانمندی های خود، نگاه دنیا را به خود جلب کند؛ 
موفقیت هایی که گاه تحسین دنیای ورزش را به دنبال داشته و نشانگر 
پیشرفت بانوان ایران در حوزه های مختلف ورزشی بوده است. اما با وجود 
افتخارآفرینی های  متعدد،همچنان می توان  ب��ا صراحت گفت ورزش 
بانوان آنطور که باید و شاید از س��وی مسئولان مورد توجه قرار نگرفته 
است، آن هم در شرایطی که موفقیت های بانوان در حوزه ورزش می تواند 
به مراتب تأثیرگذارتر از مسائل سیاسی در ایجاد روابط بین کشورهای 
مختلف باشد. اگرچه این خاصیت ورزش است که از هر حوزه دیگری در 
دنیا تأثیرگذارتر باشد، اما ورزش بانوان در این بین می تواند تأثیر زیادی 
داشته باشد و نگاه ها را تغییر دهد. البته به شرط آنکه این تغییر نگاه را 

قبل از هر چیزی در کشور خودمان شاهد باشیم!
کس��ب عنوان قهرمانی جهان توس��ط دختران نوجوان تکواندو، در پی 
کسب اولین طلای قهرمانی آسیا توس��ط دختران هندبالیست نوجوان 
ایران که در ادامه موفقیت های خود توانستند در بین 16 تیم برتر جهان 
حضور داشته باش��ند، از جمله آخرین موفقیت های رقم خورده توسط 
ورزش بانوان است که این بار در رده های پایه چش��م دنیا را خیره کرده 
است؛ موفقیت هایی که نظیر آن را طی سال های اخیر بارها و بارها شاهد 
بوده ایم، آن هم در شرایطی که بر کسی پوشیده نیست با وجود تلاش های 
بسیار، هنوز هم تفاوت بسیاری بین امکانات ورزشی بانوان با آقایان وجود 
دارد و ش��رایط این دو حوزه را نمی توان با هم مقایس��ه کرد. با این حال 
تفاوت های فاحش هرگز مانع از افتخارآفرینی بانوان ورزشکار ایران نشده 
است، اما سؤال این است که چه زمانی قرار است این موفقیت ها بهانه ای 

برای رسیدگی و توجه بیشتر به ورزش بانوان شود؟
مهم ترین مث��ال عدم توجه ب��ه موفقیت های چش��مگیر ورزش بانوان به 
قهرمانی دختران فوتسالیس��ت ایران در رقابت های قهرمانی زنان آس��یا 
برمی گردد. کسب قهرمانی در سال های 2015 و 2016 که جامعه جهانی 
فوتبال را به تحسین واداشت، اما با وجود رقم خوردن دو قهرمانی قابل توجه 
نه فقط شاهد حمایت بیشتر و مهیا کردن شرایط بهتر برای این تیم نبودیم 
که شرایط برخلاف تصور چنان سخت و دشوار شد که بسیاری از ادامه راه 
دلزده شدند! حال آنکه اندکی توجه به این تیم می توانست موفقیت هایی 
به مراتب بهتر و بیشتر را به دنبال داشته باشد. نمونه های این موفقیت های 
چشمگیر در ورزش بانوان کم نیست. قهرمانی ها و مدال آوری هایی که با 
توجه به امکانات محدود و شرایط دشوار به معجزه می ماند، اما رقم خوردن 
معجزه های متعدد نیز نتوانسته آقایان تصمیم گیرنده را به تغییر نگاه و ایجاد 

شرایط مناسب برای ورزش بانوان مجاب کند. 
درست بعد از نمایش قابل توجهی که تیم ملی هندبال بانوان طی ماه های 
اخیر به نمایش گذاشت، این بار ش��اهد درخشش هندبال نوجوانان دختر 
هستیم و در کنار آن تکرار قهرمانی دختران نوجوان تکواندو که ای کاش به 
سرنوشت فوتسال بانوان دچار نشود و بعد از پایان خوشحالی های زودگذر و 

گرفتن عکس های یادگاری به دست فراموشی سپرده نشود. 
ورزش بانوان طی سال های اخیر ثابت کرده پتانسیل بالایی دارد و با وجود 
امکانات اندک و شرایط نامناس��ب می تواند حرف های زیادی برای گفتن 
داشته باشد، آن هم نه فقط در آسیا که در رقابت های جهانی. اما باید از این 
موفقیت ها حمایت و پشتیبانی کرد تا ادامه پیدا کند و ورزش بانوان ایران 

بیش از پیش در مجامع بین المللی و دنیا مطرح شود.

 نشس�تن س�یدجلال با پیراهن طلایی کنار خانبان 
نشان از قطعی شدن حضور او در کادر فنی پرسپولیس 
دارد. ب�ا وج�ود این اخم ه�ای کاپیتان پرس�پولیس 
نش�ان می دهد بعد از 20 س�ال حضور در س�طح اول 
فوتبال کش�ور هنوز ه�م دلش می خواه�د در زمین 
بازی حضور داشته باش�د، نه روی نیمکت مربیگری. 
هرچند سیدجلال حسینی هنوز صحبتی در خصوص 
خداحافظی از فوتبال به زبان نیاورده و حرفی در مورد 
دوران بازنشستگی نزده، اما تفاوت رنگ پیراهن او با 
سایر بازیکنان تیم نشان می دهد که دوران حضور او 
در زمین بازی تمام شده و بعد از این باید تمام وقتش را 
روی نیمکت و به عنوان کادر فنی سپری کند؛ روندی 
که اخم های س�یدجلال حکای�ت از آن دارد که کنار 

آمدن با آن برای او اینقدرها هم ساده نیست.

چهره متفاوت سیدجلال روی نیمکت
قاب

اعتماد استکی باعث پیشرفت ماست
باقر فرجی، ملی پوش بوکس ایران گفت: »عدم توجه استکی به 
اسم ها و توجه به جوانان باعث پیشرفت بوکس ایران شده است. 
اعتماد کادرفنی ب��ه من، مصطفی ریگی و حس��ین میراحمدی 
انگیزه های ما را افزایش داده بود. اعتماد استکی به بوکسورهای 
جوانان به خاطر ش��جاعت و نگاه متفاوت او است که نکته بسیار 
ارزشمندی است و همین موضوع باعث پیشرفت بوکس ایران شده 
است. بوکس��ورهای ما هیچ چیزی از بوکسورهای خوب دنیا کم 
ندارند و قول می دهم در صورت ادامه روند پیشرفت بوکس، ایران 

توانایی کسب مدال المپیک را در پاریس به دست آورد.«

امیدوار به تکرار قهرمانی هستیم
جمیل لطف الله نسبی، س��رمربی تیم ملی تنیس روی میز گفت: 
»تیم های خوبی در بازی های کشورهای اسلامی شرکت کرده اند، 
اما امیدوارم بتوانیم هم��ان نتایج دوره قبل، یعن��ی قهرمانی در 
انفرادی و دوبل را تکرار کنیم. بچه ها از لحاظ آمادگی جس��مانی 
و تمرینی شرایط خوبی دارند، چون اخیراً در مسابقات باشگاهی 
حضور داش��تند و دور از فضای مسابقه نیستند. فقط مشکلی که 
پیش آمد، این بود که تس��ت نوش��اد و نیما عالمیان اواخر هفته 
قبل مثبت ش��د، اما چند روز بعد تست رپید دادند که منفی شد. 
ان شاءالله روز دوشنبه تست PCR می دهند و پس از منفی شدن 
در کنار کاروان اعزام خواهند شد. در مجموع ملی پوشان شرایط 

خوبی دارند و مشکل خاصی وجود ندارد.«

»آنچه تاکنون در خصوص ماجرای پرونده ویلموتس بیان شده، مثل 
یک کوه یخ است که تنها نوک آن از آب بیرون آمده است«، بیان همین 
حرف از زبان حمید سجادی، وزیر ورزش کافی بود تا حالا مهدی تاج 
و حامیانش احساس خطر کنند و حتی در مقابل وزیر دست به صدور 

بیانیه بزنند!
اینکه هیئت رئیسه سابق فدراسیون فوتبال تحت چه عنوانی نسبت به 
حرف های وزیر ورزش واکنش نشان داده، موضوع بسیار جالبی است، 
اما جالب تر این است که صدور این بیانیه نشان می دهد اخراج شده های 
فدراسیون فوتبال اینقدر از رأی آوردن مهدی تاج در انتخابات پیش رو 

مطمئن هستند که به خود اجازه این کار را داده اند.
حمید سجادی در حرف های خود هیچ اش��اره ای به نام مهدی تاج به 
عنوان مقصر اصلی ماجرای ویلموتس گیت نکرد و تنها از آن به عنوان 
یک سونامی نام برد و بعد هم ابراز امیدواری کرد که ویلموتس دومی در 
کار نباشد. آمارهایی را هم که داد طی روزهای گذشته بارها و بارها از 
رسانه ها به گوش مردم رسیده و حالا همه می دانند فدراسیون مهدی 
تاج چه ضرر هنگفتی را به بیت المال وارد کرده است، اما در این میان 
جناب وزیر نگفت که حالا باید چه کرد. باید چه برخوردی با مقصران 
اصلی این افتض��اح تاریخی انجام داد. حمید س��جادی چیزی در این 
خصوص نگفت، اما گویا به مص��داق ضرب المثل »چوب را که بردارید 
گربه دزده حساب کارش را می کند« تاج، هواداران و هیئت رئیسه اش 
اوضاع را خراب دیده اند که بلافاصله واکنش نش��ان داده اند و در مقام 

پاسخگویی برآمده اند.
البته همانطور که انتظار می رفت پاسخ شان بیشتر آسمان و ریسمان 
به هم بافتن و انداختن تقصیر به گردن وزیر ورزش و معاون اول دولت 
قبل بود و سعی داش��تند باز هم با فرافکنی و شلوغ بازی خود را حق به 
جانب معرفی کنند، اما نکته اینجاس��ت که اینقدر خود را دس��ت بالا 
گرفته اند ک��ه حتی برای وزیر هم خط و نش��ان می کش��ند و در مقام 
پاسخگویی برمی آیند. همان هایی که خوب یادمان می آید روزی را که 
با یک ون همه را دست جمعی برای توضیح بردند مجلس. تاج وقیحانه 
برگشته و ادعای تحول در فوتبال را دارد و هیئت رئیسه او هم حالا از 
روی دست رئیس مشق وقاحت و حتی برای وزیر تعیین تکلیف می کند 
که اگر از این به بعد خواست در خصوص پرونده ویلموتس حرف بزند 
قبلش با آنها هماهنگ کند به نوع ادبیات هیئت رئیسه فدراسیون تاج 
دقت کنید: »این هیئت رئیسه امیدوار است در صورت ارسال گزارش 
مشابه به حضرتعالی قبل از رسانه ای شدن نظرات اینجانبان را نسبت 
به راستی آزمایی گزارش های ارس��الی دریافت و سپس اقدام فرمایید. 
این هیئت رئیسه آمادگی برگزاری نشست با جنابعالی و بخش حقوقی 

وزارتخانه در این قبیل موضوعات را داشته و دارد.«
آنچه مشخص است اینکه یک خیانت آشکار صورت گرفته، یک افتضاح 
تاریخی که ضرری بالغ بر 190میلیارد تومان به بیت المال وارد کرده، 
ساختمان فدراس��یون فوتبال را به باد داده و 32میلیارد مالیات دارد، 
همچنین دو بار هم افزایش 5 درصدی داشته و مهم تر از تمام اینها اینکه 
موجب لکه دار ش��دن آبروی ورزش ایران در مجامع بین المللی شده 
است، اما مسببان اصلی این افتضاح نه تنها تنبیه نشدند که حالا دم از 
بازگشت می زنند. بازگشتی که حتماً به نابودی فوتبال ایران می انجامد 

و چیز دیگری از آن نمی توان توقع داشت.
حمید سجادی به یک نکته خاص اشاره کرد و آن ترس از ویلموتس 
دوم بود. هنوز داغ ویلموتس اول پابرجاس��ت، پرونده ای که هرچه 
می گذرد ابعاد تازه تری از آن برملا می شود، اما هرچه افتضاح پرونده 
ویلموتس بیشتر عیان می شود تاج و دوستان هم بیشتر خود نمایی 
می کنند و بیشتر به فدراسیون نزدیک می شوند. گویا قرار هم نیست 
برخوردی صورت گیرد و تمام حرف ها صرفاً تهدیدی توخالی است. 
سجادی به نکته درستی اشاره کرد، اینجا در جریان قراردادها معرف 
پول می گیرد، واسطه پول می گیرد و دلال ها هم که ... . طبیعی است 
که این جماعت بیت المال خور، فدراسیونی را می پسندند که مهدی 
تاج رئیسش باشد و هیئت رئیسه ای چون هیئت رئیسه فدراسیون 

تاج هم داشته باشد.

متهمان پرونده ویلموتس طلبکار شدند

تاج رودرروی سجادی

این تیم حرف های زیادی دارد

ش 
 درخش

 نوجوانان دختر هندبال 

در جهان

تیم هندبال نوجوانان ایران که با کس��ب اولین طلای قهرمانی 

شمیم رضوان
آسیا برای نخستین بار در این رده سنی جواز حضور در مسابقات       هندبال

جهانی را کسب کرده بود در ادامه این مسیر موفق شد با برتری 
مقابل ازبکستان و سنگال  در یک صعود تاریخی به جمع 16 تیم برتر جهان راه یابد. 

دختران هندبالیست ایران در همان روز نخست نش��ان دادند حریف سرسختی برای حریفان 
هستند، چراکه با زدن 47 گل، بهترین عملکرد را در بین 32 تیم داشتند و بعد از پیروزی قاطعانه 
مقابل ازبکستان، سنگال را هم مقتدرانه از سد راه برداشتند تا با راه یافتن بین 16 تیم برتر این 

دوره از رقابت ها ثابت کنند شایستگی کسب جواز حضور در رقابت های جهانی را داشته اند.  
شاگردان محمدخانی بعد از درخشش در دو دیدار نخست در آخرین بازی مرحله گروهی به 
مصاف مقدونیه ش��مالی، میزبان این دوره از رقابت های جهانی می روند. مصافی که می تواند 
سومین پیروزی دختران هندبال ایران را به دنبال داشته باشد اگر همانند دو بازی قبل منسجم 
و هماهنگ عمل کنند. هرچند در این موفقیت ها از س��هم الناز یارمحمدطوس��ی، دروازه بان 
تیم هندبال نوجوانان نمی توان به سادگی گذشت، به طوری که فاطمه محمدخانی، سرمربی 
اصفهانی این تیم با اشاره به درخشش گلر تیم ملی تأکید می کند 70 درصد موفقیت تیم ها در 
هندبال به عملکرد دروازه بان ها بستگی دارد: »همه بازیکنان از دفاع گرفته تا حمله خوب بودند 

و توانستند آنچه را که از آنها خواسته بودیم به خوبی در زمین مسابقه اجرا کنند. 
با وجود این سهم دروازه بان تیم قابل توجه بود. در هندبال 70 درصد عملکرد یک تیم به 
دروازه بان ها بستگی دارد و در این دو بازی عملکرد دروازه بانان در حفاظت از دروازه تیم 
ایران بسیار درخشان و خوب بود و همین مسئله روی سایر بازیکنان نیز به لحاظ روحی 
تأثیر بسزایی داشت، اما کار ما هنوز تمام نش��ده است و امشب در یکی از حساس ترین 
مصاف های خود به دیدار تیم میزبان می رویم. این بازی برای مش��خص شدن تکلیف 
جایگاه اول و دوم گروه B است و  قطعاً کسب پیروزی برای ما در این دیدار مهم است. 

تلاش می کنیم بدون باخت راهی دور دوم بازی ها شویم.«
علیرضا پاکدل، رئیس فدراسیون هندبال هم نتایج کسب شده را قابل پیش بینی عنوان کرد 
و گفت: »این موفقیت حاصل برنامه ریزی و سرمایه گذاری بود که در مدت دو سال انجام 
داده بودیم. به موفقیت این تیم ایمان داشتیم و مطمئن بودیم در آسیا و جهان حرف های 

زیادی برای گفتن دارد.«

تکواندوی قهرمانی نونهالان جهان – بلغارستان 

دختران ایران بر بام جهان
پنجمی��ن دوره رقابت های تکواندوی قهرمان��ی نونهالان جهان که 

حامد قهرمانی
پنج شنبه)شش��م مرداد ماه( با حضور 669 تکواندوکار از 90 کشور       تکواندو

جهان به میزبانی بلغارستان در شهر صوفیه آغاز شده بود، با قهرمانی 
دختران ایرانی به پایان رسید. دختران تکواندوی ایران در حالی از عنوان قهرمانی خود در سال 2019 
دفاع کردند که برخلاف رقابت های ازبکستان با ترکیبی ناقص راهی مسابقات بلغارستان شده بودند، 
اما با درخشش فوق تصور خود موفق شدند از عنوان قهرمانی خود دفاع کرده و بار دیگر روی سکوی 

قهرمانی جهان بایستند.
تیم ملی تکواندوی نونهالان ایران در گروه دختران که با ش��ش تکواندوکار راهی صوفیه شده بود با 
کسب شش مدال شامل چهار طلا، یک نقره و یک برنز روی سکوی قهرمانی دنیا ایستاد. تایلند، کره 
جنوبی، آذربایجان و ازبکستان هم به ترتیب عناوین بعدی را به کسب کردند. در بخش پسران، تیم 
ملی تکواندوی کره جنوبی با کسب چهار طلا و چهار نقره قهرمان شد. نونهالان کشورمان هم که با 
هفت تکواندوکار در این دوره حضور داشتند با دو طلا و یک نقره نایب قهرمان و تیم ملی مکزیک سوم 
شد. همچنین جمهوری آذربایجان و تایلند چهارم شدند. پس��ران تکواندوی کشورمان هم مانند 

رقابت های سال 2019 عنوان نایب  قهرمانی خود را تکرار کردند.
تیم ملی تکواندوی ایران در این دوره از مس��ابقات و در بخش دختران توسط باران جمال لیوانی، ساینا 
علیپور، پرنیان نوری و حنا زرین کمر چهار نشان طلا، پرنیان ساکی یک مدال نقره و فاطمه باقرزاده هم 
یک مدال برنز کسب کردند تا تیم شش نفره دختران با شش مدال به کار خود پایان دهد. در بخش پسران 
هم رادین زینالی و محمدمهدی سعادتی دو مدال طلا و محمد عرفان زارع هم یک نشان نقره کسب کردند. 

آرش ضامنی، امیرحسین ولی محمدی و آردین نجفی نیز از دور رقابت ها کنار رفتند.
هدایت تیم ملی در بخش دختران برعهده معصومه محمدیان به عنوان س��رمربی، لیلا خزایی و پروین 
کشاورز به عنوان مربی است. در بخش پسران نیز حسینعلی نعیمی سرمربی، حامد جعفری و اسماعیل 

اسماعیل پور هم همکاران او هستند.
همچنین معصومه محمدیان، سرمربی تیم ملی تکواندوی کشورمان با کسب عنوان قهرمانی به همراه 

تیم ملی ایران به عنوان برترین مربی رقابت های تکواندوی نونهالان جهان انتخاب شد.
گفتنی است، دور قبلی این رقابت ها سال 2019 به میزبانی کشور ازبکستان برگزار شد. تیم ملی دختران 
ایران با ترکیب کامل 10 تکواندوکار و کسب شش طلا و یک نقره قهرمان شد و تیم 10نفره پسران نیز یک 

مدال طلا، یک نقره و چهار برنز کسب کرد و در مکان دوم ایستاد.

تیم امید در بازی های همبس�تگی کشورهای 
اس�لامی ش�رکت نمی کند. در فاصل�ه کمتر 
از دو روز ت�ا اع�زام تیم فوتبال زیر 23 س�ال 
کش�ورمان به قونیه، شرایط نابس�امان اردو، 
غیبت بازیکنان اصلی و بی تفاوتی فدراسیون 
باعث ش�د س�رمربی امیدها ضمن لغ�و اردو 
و ب�ازی تدارکاتی با پی�کان، خب�ر انصراف از 
بازی های کش�ورهای اس�لامی را اعلام کند. 
تمرین��ات امیدها از چهارش��نبه هفته گذش��ته 
آغاز ش��د، ولی از 23 بازیکن دعوت ش��ده فقط 
16 بازیکن خودش��ان را ب��ه کادرفن��ی معرفی 
کردن��د. اتفاقی که متأس��فانه تازگی نداش��ته و 
ندارد. ش��اگردان مهدوی کیا طب��ق برنامه باید 
یکی از تیم های کاروان کش��ورمان در بازی های 
همبستگی کشورهای اسلامی باشند، ولی شرایط 
به گونه ای اس��ت که عدم اعزام تیم ب��ه قونیه به 
مراتب بهتر از اعزام امیدهاست. بدون شک غیبت 
بازیکنان اصلی و همکاری نکردن باشگاه ها با تیم 
امید، آبروی فوتبال و ورزش کشورمان را در این 

مسابقات به خطر می اندازد. 
     

خبر استعفای مهدی مهدوی کیا از سرمربیگری 
تیم امید در شرایطی از سوی فدراسیون تکذیب 
شد که اوضاع به شدت بحرانی است. مربی خارجی 
تیم جدا شده و مطالباتش را می خواهد و  تیم امید 
در حالی تمریناتش را با ناامیدی پیگیری می کند 
که همه منتظر شکس��ته شدن طلس��م ناکامی 
صعود به بازی های المپیک هس��تند، اما واقعیت 
این اس��ت که با ای��ن امکانات، ت��دارکات و عدم 
رسیدگی فدراس��یون حتی احتمال تحقیرمان 
در بازی های کشورهای اسلامی نیز وجود دارد و 

در حقیقت صعود به المپیک سرابی بیش نیست. 
غیبت هفت بازیکن اصلی در شرایطی بود که تیم 
16 نفره امیدها در مصاف تدارکاتی با پرسپولیس 
4 بر 2 مغلوب شد و بازی با پیکان هم اصلًا برگزار 
نش��د. بعد از حذف از قهرمانی زیر 23 سال آسیا 
قرار بود فدراسیون و کمیته ملی  المپیک حمایت 
همه جانبه ای از امیدها داش��ته باشد و بازی های 
قونیه نیز حکم دیداره��ای تدارکاتی خارجی را 
داشت، ولی با تیم نصفه و نیمه چطور می توان در 
یک تورنمنت خارجی شرکت کرد و انتظار گرفتن 

نتیجه را داشت!
باید به مهدوی کیا حق بدهیم که از شرایط حاکم 
بر تیمش به ش��دت ابراز ناراحتی کند: »دو، سه 
روز تمرین کردیم و با تیم��ی نصف و نیمه با 10، 
11 بازیکن کارم��ان آغاز ش��د. در کل وضعیت 
اردو راضی کننده نبود. اگر قرار اس��ت به همین 
منوال برنامه ریزی و همکاری داش��ته باش��یم و 
تیم امید به این ش��کل بخواه��د کارش را پیش 
ببرد تا فرودگاه مهرآباد هم نمی توانیم برویم، چه 
برسد به اینکه بخواهیم به المپیک 2024 پاریس 
برویم. از ش��رایط راضی نیستم و با این تیم نصف 
و نصف و نیمه هیچ کاری نمی توان انجام داد. اگر 
بخواهیم با همین ش��کل و نفرات به مس��ابقاتی 
برویم که تیم های بزرگسال و قدرتمند آفریقایی 
می آیند، دو تیم کامل و آماده می خواهیم. هر دو 
روز یک بار بازی است و شرایط بسیار سخت است. 
فکر نمی کنم با این شرایط بتوان ادامه داد و جدا 
از اینکه بازیکنان مصدوم می شوند، به نظرم تجربه 
خوبی هم به دس��ت نمی آوریم، چ��ون خیلی از 

بازیکنان اصلی نیستند.« 
مشکلات بیرونی اعصاب س��رمربی را خرد کرده 

است: »مشکل زیاد است و در این دو، سه روز که به 
اردو آمدیم، بیشتر مشکلات بیرونی بوده تا تمرکز 
روی کارهای فنی و این مسائل کمی آزاردهنده 
است. ما 20 روز یا یک ماه قبل لیست مان را دادیم 
و یکس��ری قول همکاری دادند، ام��ا لحظه آخر 
بازیکنان نیامدند. به شخصه اعتقاد دارم مربی باید 
تمرکزش روی کارهای فنی باش��د، اما ما هر روز 
یک خبر جدید می شنویم و مدام باید بشنویم که 
کدام بازیکن می آید یا نمی آید و اصلًا چه نفراتی 
را در اختیار داریم. اگر در این مس��ابقات شرکت 
نکنیم بهتر اس��ت، چون معتقدم با فشار دو روز 
یک بار بازی ها و کادر کوچکی که داریم، خیلی از 
بازیکنان ما آسیب می بینند و اصلًا شرایط برایمان 

خوب پیش نخواهد رفت.«
     

اصغررحیمی، سرپرست کاروان ایران در بازی های 
کشورهای اسلامی در گفت وگو با ایسنا عدم اعزام 
تیم امید را منوط به انصراف رس��می عنوان کرد: 
»فدراسیون فوتبال به صورت رس��می به ما اعلام 
نکرده و ما از طریق رس��انه ها متوجه این موضوع 
ش��دیم. از کمیته مل��ی  المپیک خواس��تیم که از 
فدراسیون فوتبال استعلام بگیرد و نتیجه نهایی را 
به ما اعلام کند. اگر می خواهند انصراف دهند باید 
به صورت رسمی به ما اعلام کنند تا بلیت های آنها را 
باطل کنیم. از طرفی اسکان و قرعه کشی مسابقات 
انجام شده و باید بدانیم شرایط به چه صورت است. 
همچنین اگر قرار است این تیم انصراف دهد باید 
دلیل منطقی برای کمیته برگزاری بازی ها بیاوریم 
که دلیل انصراف چه چیزی بوده است.« با توجه به 
قرعه کشی بازی ها، گفته می شود انصراف تیم امید 
جریمه سنگینی را برای کاروان ورزش کشورمان 

به همراه خواهد داشت. عجیب تر اینکه کیکاووس 
سعیدی، دبیرکل کمیته نیز در گفت وگو با ورزش 
سه از انصراف تیم امید اظهار بی اطلاعی کرده است: 
»مکاتبه ای از سوی فدراسیون فوتبال در خصوص 
انصراف تیم امید صورت نگرفت��ه و ما این موضوع 
را فقط در رسانه ها ش��نیده ایم. این تیم باید چند 
روز دیگر به مسابقات اعزام شود و اینکه در چنین 
فاصله ای انصراف دهن��د، تبعات زی��ادی خواهد 
داش��ت. ثبت نام انجام ش��ده، ورودی ورزشکاران 
پرداخت شده، بلیت ها گرفته ش��ده، اسکان تهیه 
شده و تمامی اینها هزینه داشته است. قطعاً انصراف 
تیم فوتبال امی��د می تواند ضرر مال��ی هم در پی 

داشته باشد.«
در ادامه واکنش های عجیب به انصراف تیم امید 
از حضور در بازی های همبس��تگی کش��ورهای 
اس��لامی باید ب��ه اظهارنظر غلامرض��ا جباری، 
سرپرس��ت کمیته جوان��ان فدراس��یون فوتبال 
هم اش��اره کرد. جب��اری در گفت و گو با ایس��نا 
برای ترغیب کردن باش��گاه ها به همکاری با تیم 
امید راه��کاری منحصربه فرد ارائه کرده اس��ت: 
»بعضی وقت ها تیم ها حاضرند جریمه و محروم 
شوند، اما بازیکن خود را ندهند. ما در صورت نیاز 
برخورد می کنیم. با ای��ن حال بحث اول ما کرونا 
و مصدومیت است و اگر باش��گاه ها هم بازیکنان 
خود را بدهن��د، مصدوم هایم��ان را چه خواهیم 
کرد. باید راه حل ها را پی��دا کنیم. عدم همکاری 
باشگاه ها مشکلی است که باید یک راهکار برای 
آن پیدا کرد. می گوییم باید باشگاه را تشویق کرد. 
مثلًا اگر تیمی بازیکن خود را به تیم ملی داد و در 
بازی باشگاهی خود شکست خورد، یک امتیاز به 

این تیم بدهند!«

فريدون حسن

شیوا نوروزی

کمیسیون جنگ داخلی!
کمیسیون ورزش��کاران کمیته ملی  المپیک هنوز یک ساله نشده، اما 
همین کمیس��یون در عرض چند ماه به اندازه چند فدراسیون و چند 
رشته حاشیه داشته است. هدف از تش��کیل این کمیسیون کمک به 
ورزش قهرمانی و حل مش��کلات مدال آوران و پیشکسوتان این حوزه 
بود، ولی از همان بدو تش��کیل اعضا ج��وری از خجالت هم درآمدند و 
به جان هم افتادند که گویی از قدیم دشمن بودند و حالا شرایط برای 
گرفتن انتقام مهیا شده اس��ت. تغییر نماینده کمیسیون ورزشکاران 
اعزامی به بازی های همبستگی کشورهای اس��لامی تنها گوشه ای از 

این جنگ داخلی است! 
باقری معتمد، نایب قهرمان المپیک از سوی کمیسیون انتخاب شده بود، 
اما دیروز خبر رسید به جای او، مصطفی نودهی، ملی پوش کبدی اعزام 
می شود. جلسه ای تشکیل نشده و کسی نمی داند کمیته ملی  المپیک بر 
چه اساسی این تصمیم را گرفته است. از آن مهم تر بالا گرفتن اختلافات 
در خصوص حضور نمایندگان کمیسیون در مجمع انتخاباتی کمیته است؛ 
شش عضو این کمیسیون سال گذش��ته برای انتخابات ششم شهریور با 
رأی گیری تعیین ش��ده اند. آنها به همراه 29فدراسیون المپیکی نقش 
مهمی در برگزاری انتخابات خواهند داش��ت. منتها شنیده شده برخی 
از اعضای کمیسیون خواهان تغییر آن شش نفر هستند، درحالی که این 
اتفاق خلاف قانون اس��ت و می تواند به لغو انتخابات منجر شود. البته در 
شرایط فعلی تنها موضوعی که برای اعضای کمیسیون مهم نیست آینده 
ورزش کشور است. متأس��فانه عطش قدرت و صندلی و پست و مقام به 
ش��دت تعداد زیادی از مدال آوران ورزش ایران را تحت تأثیر قرار داده تا 
جایی که ابایی از درگیری لفظی، متلک  گفتن و موضع گیری علیه یکدیگر 
ندارند. چنددستگی در کمیسیون ورزشکاران موج می زند و بیشتر اعضا 
برای موفق ش��دن باند و تیم خود تلاش می کنند. قاعدتاً ادامه این روند 
فقط و فقط به ضرر ورزش خواهد بود. از بین رفتن حرمت ها، عیان شدن 
اختلافات و لابی  ها، جنگ قدرت و پیگیری اهداف شخصی واقعیت های 
تلخی است که بعد از تشکیل کمیسیون ورزش��کاران عیان شد. مطرح 
شدن احتمال انحلال این کمیسیون اگرچه اتفاق ناامید کننده ای است، 
اما اگر واقع بینانه به ماجرا نگاه کنیم، می بینیم تاکنون کمیسیون پرحاشیه 
ورزشکاران عملکرد مثبتی نداشته است. در صورت ادامه اوضاع  فعلی، 

انحلال کمیسیون ورزشکاران تصمیمی منطقی به نظر می رسد.

تداوم 
بی توجهی 

فدراسیون و 

همکاری نکردن 

باشگاه ها 

فغان  امید ها از ناامیدی!

شیوا نوروزی 
   گزارش  یک
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